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OPENING 

Door de locatievoorzitter: 

De locatieraad heeft een andere mening dan de vorige keer door de aanwezigen is aangegeven. Er 

wordt gesteld dat de kerk in Franeker niet te snel dicht zou moeten en we er met elkaar goed over na 

moeten denken of we er niet voor moeten kiezen de locatie Franeker open te houden. De 

locatievoorzitter noemt een aantal argumenten, die ook met de parochianen zijn gedeeld in de 

uitnodigingsbrief. 

Door de vice-voorzitter: 

Dit is voor het bestuur de 8e locatie avond. We hebben veel positieve ervaringen en steeds meer 

parochianen denken in oplossingen en mogelijkheden. De hele parochie heeft een probleem, samen 

zijn we probleem eigenaar. Hoe willen we de komende 10 jaar kerk zijn? De problemen spitsen zich 

toe op financiën, dalend aantal actieve parochianen,  dalende deelname kerkbijdragen en leeftijd van 

de vrijwilligers. 

Onze vice-voorzitter geeft aan dat er uitstel voor de besluitvorming is aangevraagd tot en met 30 

november en dat is door het bisdom gehonoreerd. Dat geeft een ieder de ruimte in het proces om tot 

een goed gefundeerd besluit te komen.  

VERSLAG LOCATIEBIJEENKOMST 13-4-2023 

Dit was voor iedereen te lezen op onze website. De voorzitter vat het verslag nog eens samen. Er zijn 

geen op- of aanmerkingen.  



 

B.O.B. 

Vaak gaan processen mis, omdat de deelnemers zich niet bewust zijn in welke fase de inspraak groot 

is en in welke fase niet meer.  Daarom geeft de vice-voorzitter een uitgebreide uitleg van de B.O.B 

stappen en te volgen tijdspad. 

Het bestuur investeert veel tijd in het maken van de beeldvorming samen met de parochianen tijdens 

de locatiebijeenkomsten. Het bestuur komt na de zomer in de 2e fase: de oordeelsvorming en maakt 

in het najaar een besluit / voorstel inzake de kerkgebouwen richting het bisdom. De bisschop neemt 

het definitieve besluit. 

 

beeldvorming maart – juli                oordeelsvorming augustus – oktober              besluit november 



GEVOEL EN VERSTAND 

Het bestuur heeft van het bisdom 2 belangrijke opdrachten gekregen bij hun benoemikng: het 

vermogen goed beheren en zorgen voor een sluitende begroting.  De begroting 2023 is vastgesteld 

met een tekort van € 150.000,--. Dus er valt nog veel te doen. Het bestuur gaat in het najaar weer in 

gesprek met de bisschop, de vicaris-generaal en de econoom om een begrotingsomslag te maken 

voor het jaar 2024. 

QUO VADIS / PAROCHIEMONITOR 

Het Quo Vadis rapport is zakelijk en feitelijk. We hebben gevoel en verstand nodig om een 

weloverwogen besluit te nemen. We zijn op zoek naar de balans tussen beide. We moeten een 

besluit nemen dat goed voelt en de risico’s afdekt.  

In september 2022 is door een afvaardiging van iedere locatie een parochiemonitor ingevuld. De 

uitslag hiervan is inmiddels binnen. Deze kan ook een hulpmiddel zijn in de besluitvorming. In het 

najaar wordt een presentatieavond georganiseerd. 

HERBESTEMMINGSONDERZOEK 

Besturen is vooruitzien, daarom heeft het bestuur onze architect opdracht gegeven voor een 1e 

verkenning van herbestemming mocht het besluit vallen de kerk van Franeker te sluiten. Tevens 

omdat door parochianen tijdens de 1e avond werd gevraagd de mogelijkheden tot behoud van de hal 

en kapel te onderzoeken. De vice-voorzitter benadrukt dat deze onderzoeken geen invloed hebben op 

de uiteindelijke besluitvorming. 

Het uitgangspunt hierbij is dat er op iedere locatie die zou moeten sluiten een plek blijft om te vieren 

om gemeenschap te kunnen zijn. De architect heeft verder alle opmerkingen, die bij de vorige 

bijeenkomst naar voren zijn gekomen, meegenomen in zijn onderzoek.  

Dat laat hij zien in de volgende dia: 

 

Hierna volgt een uitgebreide visuele presentatie van onze architect. 



De aanwezige parochianen zijn verrast over de mogelijkheden, die de architect laat zien. Behoud van 

het parochiecentrum, de hal, de doopkapel, de kerktoren met klokken en een mogelijkheid om in de 

bestaande kerk appartementen te realiseren. 

 

VRAGEN, OPMERKINGEN, SUGGESTIES 

• Kan het gebouw hoger worden gemaakt? Kan in principe wel, maar de gemeente en de 

omwonenden kunnen het tegenhouden. 

• Als er appartementen komen, zijn er geen parkeerplaatsen meer voor de kerkgangers. 

• Zorgen: het aantal vrijwilligers zal zeker ook afnemen. Aanwas van onderaf is er niet. Wie zijn 

in de toekomst de kerk? 

• Er is een brief onder een aantal parochianen verspreid, die veel heeft losgemaakt. De 

locatieraad stelt dat het onderhoud van monumentale gebouwen duur in onderhoud en 

slecht te verwarmen is en de subsidie voor monumenten wellicht zou kunnen verdwijnen. De 

architect geeft uitleg over de mogelijkheden voor subsidies en fondsenwerving voor 

rijksmonumenten. Hij geeft ook aan dat de subsidies zeker nog vele jaren zullen worden 

verstrekt. Bij een rijksmonument is 50 tot 60% van de onderhoudkosten is subsdies te 

ontvangen. 

• Wat speelt er nu eigenlijk? De locatieraad heeft een ander sentiment dan op de eerste 

locatieavond is aangegeven. Er was een algemene tendens, dat als de kerk gesloten zou 

moeten worden, er niet te lang gewacht zou moeten worden. De locatievoorzitter herhaalt 

zijn argumenten, maar geeft ook aan na het verhaal van de vice-voorzitter, de architect en de 

opmerkingen van aanwezige parochianen, toch mogelijkheden te zien bij de gedachte van 

kerksluiting en herbestemming.  

• Er is vele jaren alleen noodzakelijk onderhoud gepleegd. Daar worden we nu mee 

geconfronteerd. Er is geen geld voor. Wel is er ieder jaar geld gereserveerd, maar dat is dus 

een papieren potje. Onderhoud is bewust door het vorige bestuur uitgesteld, afwachtend op 

een gebouwenbeleidsplan. 



• Als de kerk sluit is er dan ook nagedacht over vervoer naar een andere locatie? Antwoord: als 

er een locatie sluit, blijft er een plek om te vieren en samen te komen. 

• De kerk in Franeker is geen gemeentelijk monument. Als dat wel zo zou zijn, kun je subsidies 

aanvragen voor onderzoek herbestemming en groot meerjarenonderhoud. De architect 

verwacht wel dat er op dit punt actie vanuit de gemeente komt, maar dit zal zeker 1-3 jaar 

duren. 

• Hoeveel tijd hebben we nog voordat er doorgepakt wordt? Antwoord: nadat het besluit is 

gevallen, heeft het parochiebestuur tot 2030 de tijd om het besluit uit te voeren. Maar de 

bisschop geeft ook aan gezien de hoge kosten en tekorten, dat we niet tot 2030 hoeven te 

wachten. Als wordt besloten de kerk te sluiten, zal het gebouw nog een ruime tijd open 

blijven. 

• Herbestemmen van een Rijksmonument is erg lastig? Antwoord: daar zitten veel haken en 

ogen aan en is een erg lang traject. Er zijn wel mooie voorbeelden van: Workum is in 2015 

afgestoten en er is nu vergunning voor zorgappartementen. In een gedeelte van de kerk 

wordt nog gevierd. In Zwolle is de kerk in het centrum verbouwd tot boekhandel. Er wordt 

door de rijksdienst geschoven met hun eisen, het herbestemmen van monumentale kerken 

wordt gemakkelijker. 

Tot slot reageert één van de parochianen:  Tel je zegeningen: er is een prachtig parochiecentrum in 

Franeker en samen met de hal en de doopkapel zijn er veel kansen en mogelijkheden. Als er besluiten 

worden genomen, biedt het ook perspectief. 

 

De vice-voorzitter bedankt alle aanwezigen voor hun komst en inbreng. 

Afsluiting door de pastoor: zingen van lied uit de GVL  

Notulist: Carla de Boer 


